
BaròákBaròákBaròák
Únor 2019 ROČNÍK  XXVI MK ČR E 128 33

STRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍKSTRAŠICKÝ MÌSÍÈNÍK
cena: 10 Kč

Z obsahu: 
Zápis z Rady obce č. 04/01/19 (9. 1. 2019), Měsíční zpráva za prosinec 2018 z území Strašic, 

Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice za měsíc leden, Z dějin zahrádkářů ve Strašicích *65 část*,
Sociální politika státu (a obcí), Tříkrálová sbírka 2019 ve Strašicích, Pozvánka na maškarní bál, 

Pozvánka na Obecní ples, Pozvánka na 3. sportovní ples...

V únoru z množství sněhu dobrá úroda svítá, 
mnoho ovoce a sena, však málo žita.
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Projednáno

1. Informace:  RO projednala zápis z jednání valné hro-
mady Vodohospodářského sdružení Rokycanska. 
Předmětem jednání bylo zvolení členů výkonného 
výboru, schválení ceny vodného a stočného, projednání 
plánu investic a oprav v roce 2019 a plán obnovy 
v období 2016 – 2025. Výkonný výbor je složený ze 
starostů členských obcí. Vodné pro obec Strašice bude 
v roce 2019 ve výši 52,38 Kč/1 m³ bez DPH, cena je 
určena finančním modelem MF ČR. Zápis bude k dis-
pozici na webu obce.

2. Informace:  Místostarosta podal zprávu z prvních 
jednání komisí, kterých se zúčastnil.

RO projednala návrh smlouvy o zřízení věcného břemene 
na pozemku p.č. 2104/1 v k.ú. Strašice, kde je nově 
vybudován plynovod. Za zřízení věcného břemene bude 
uhrazeno 1.200 Kč.
RO schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene 
č. 9900093419_1/VB 

1. Smlouva o zřízení věcného břemene 
 – GasNet, s.r.o.

RO schvaluje Dodatek ke smlouvě o sdružených 
službách dodávky plynu na odběrná místa č. p. 276, 
č. p. 40, č. p. 649.

RO projednala návrh dodatku č. 5 k pojistné smlouvě 
o pojištění majetku a odpovědnosti za škodu. Do pojistné 
smlouvy bylo zapracováno pojištění nemajetkové újmy na 
přirozených právech člověka a upraven majetek 
k 31. 12. 2018.

4. Žádost o prodej pozemku – A. Kryshtop

2. Dodatek č. 5 k pojistné smlouvě

č. 1540762208

3. Dodatek ke smlouvě o sdružených službách
 dodávky plynu
RO projednala návrh společnosti innogy Energie, s.r.o. 
ohledně sepsání dodatku ke smlouvě o sdružených 
službách dodávky plynu na jednotlivá odběrná místa 
(radnice, obecní policie, hasiči). Podepsáním dodatku 
dojde ke stanovení lepší ceny na toto období (36 měsíců) 
než uvádí ceník od 22. 1. 2019. Zároveň společnost garan-
tuje 2 x snížení ceny o 2 % a 3 % v průběhu trvání smlouvy.

RO schvaluje Dodatek č. 5 k pojistné smlouvě 

RO projednala žádost o prodej pozemku p.č. 1279/17 v k.ú. 
Strašice. Pozemek by společnost využila k výsadbě zeleně 
a využívala jako zelenou nezpevněnou plochu v rámci 

Doklady a informace na vědomí

RO projednala žádost o povolení akce Koupák vítá léto 
v termínu 15. 6. 2019 v areálu bývalého koupaliště. Hudeb-
ní produkce by byla od 12 hodin do 2 hodin dne 16. 6. 2019. 
Žadatel žádá o posekání areálu, přistavení a odvezení 
kontejneru na odpad. Dále žadatel požádal o uhrazení části 
nákladů na zajištění ozvučení ve výši 10 000 Kč.
RO schvaluje žádost č. j. 20/19.

projektu výstavby haly pro stavebniny nad bývalou uhel-
nou.

RO schvaluje pronájem nebytových prostor dle žádosti 
č.j. 1371/18

7. Žádost o spolupráci – REMA AOS, a.s.
RO projednala dopis ohledně možné spolupráce se 
společností REMA AOS, a.s., která je alternativou ke 
společnosti EKO-KOM. K tomu, aby byla společnosti 
udělena autorizace MŽP, je třeba doložit určitý počet 
potvrzení, že by obce s touto společností v budoucnu 
spolupracovali. Podepsáním potvrzení nevznikají obci 
žádné nároky na budoucí závazek.
RO schvaluje žádost o spolupráci se společností 
REMA AOS, a.s. 

6. Žádost o pronájem nebytového prostoru 
 – HRM Group s.r.o.
RO projednala žádost o pronájem nebytového prostoru 
v č. p. 467 za účelem dočasného uskladnění nábytku pro 
provozovnu v bývalých kasárnách. Záměr pronájmu byl 
zveřejněný na úřední desce.

RO konstatuje, že prodej jednotlivých zahrádek bude 
projednán až po geodetickém zaměření lokalit a zpraco-
vání pravidel prodeje zahrádek.
RO bere na vědomí žádost č.j. 1429/18

RO schvaluje konání akce dle žádosti č. j. 1398/18. 

8. Žádost o souhlas s pořádáním sportovní akce 
– Salomena z.s.

9. Žádost o povolení akce – Koupák vítá 
 léto 2019

RO projednala žádost o souhlas s pořádáním sportovní 
akce „Brdskými hvozdy“. Jedná se o dálkový pochod 
v délce 111 km, který bude procházet přes katastr obce, 
převážně po turistických stezkách. Akce se uskuteční 
9. března.

RO bere na vědomí žádost č.j. 1411/18.

RO projednala žádost o koupi části parcely p. č. 1282/4, 
kterou žadatel využívá jako zahrádku. Žadatel by dále 
přikoupil nevyužívaný pozemek v okolí jeho zahrádky 
o výměře cca 400 m².

5. Žádost o koupi parcely – P. Buršík

Únor 2019 - ROČNÍK XXVI

Zápis z Rady obce č. 04/01/19 (9. 1. 2019)
J. Hahner, M. Straka
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RO neschvaluje žádost č. j. 1342/18

RO konstatuje, že v průběhu roku dojde k odstranění 
pařezu, zároveň budou odstraněna poničená a zanedbaná 
hrobová zařízení. Finanční náhrada ani oprava pomníku 
nebude realizována.

RO projednala žádost o prominutí poplatku za svoz odpadu 
pro rok 2019 z důvodu dlouhodobého pobytu žadatele 
v zahraničí.

11. Žádost o prominutí poplatku – V. Cvan

RO projednala žádost předsedy ZO Svazu postižených 
civilizačními chorobami v ČR ohledně příspěvku na rok 
2019. Organizace pořádá přátelská posezení s hudbou, 
přednášky na různá témata, organizuje zájezdy atd.

RO projednala návrh rozpočtu ZŠ Strašice na rok 2019. 
Příspěvek zřizovatele je navržen ve výši 3,75 mil. Kč. Dále 
byl předložen návrh střednědobého výhledu rozpočtu na 
roky 2020 a 2021. V tomto období je navrhován příspěvek 
ve výši 3,82 mil. Kč a 3,92 mil. Kč.
RO schvaluje Návrh rozpočtu ZŠ Strašice na rok 2019. 
RO bere na vědomí Návrh střednědobého výhledu 
rozpočtu na ZŠ Strašice na roky 2020–2021.

15. Žádost o příspěvek

10. Žádost o opravu pomníku – P. Štorek
RO projednala žádost o odstranění pařezu a následnou 
opravu hrobového místa č. 226, kdy dle názoru žadatele 
došlo vinou ponechání pařezu v blízkosti hrobového místa 
došlo k nahnutí pomníku a tím poškození celého hrobo-
vého zařízení.

RO schvaluje Plán zvýšení tělesné zdatnosti a výcvik 
střelby na rok 2019. 

13. Plán zvýšení tělesné zdatnosti, výcvik 
 ve střelbě atd.

14. Návrh rozpočtu – ZŠ Strašice

RO projednala návrh Ing. Frajta ohledně plánu zvýšení 
tělesné zdatnosti, výcviku ve střelbě, očkování atd. 
Strážnici budou v roce 2019 navštěvovat 2 x měsíčně 
bazén v rozsahu 3 hodin, dále absolvují ostré střelby 
v délce 3 hodiny, budou mít nárok na proplacení 1 hodiny ve 
fitcentru a 1 hodiny masáží. Rovněž bude strážníkům 
hrazeno očkování proti chřipce, žloutence a klíšťové 
encefalitidě.

RO projednala nabídku ohledně pořízení výpočetní tech-
niky ke kamerovému systému, který využívá obecní police. 
Současná technika je pro tyto potřeby nedostatečná. Byly 
předloženy dvě varianty, varianta č. 1 s cenou 43.500 Kč 
bez DPH, varianta č. 2 s cenou 35.500 Kč bez DPH.

RO schvaluje žádost č. j. 1431/18.

12. Nabídka na pořízení PC ke kamerovému
  systému

RO schvaluje nabídku ve variantě 1. 

RO konstatuje, že žádost musí být podána na předep-

RO projednala návrh starosty obce ohledně objednání 
zakázek v rámci rozpočtového provizoria. Jedná se o geo-
detické zaměření místní komunikace pro dotaci, zjedno-

17. Termíny jednání ZO Strašice v roce 2019

saném formuláři až dle vyhlášení dotačních podmínek. 
Tyto dotační podmínky budou schvalovány RO na dalším 
jednání RO.

RO projednala zápis z jednání Bytové komise ze dne 
9. 1. 2019. Komise doporučila odkup pohledávka na byt 
2+1 v č.p. 500 ve výši 41.698 Kč paní D. Feter, bytem 
Strašice 599. Komise dále doporučila výměnu bytů 2+1 
v č.p. 501 za byt 3+1 v č.p. 561 mezi M. Markó a P. Markó.

RO schvaluje Zápis z jednání Komise pro partnerské 
obce ze dne 7. 1. 2019.

RO projednala zápis z jednání Komise pro občanské zále-
žitosti ze dne 7. 1. 2019. Komise hodnotila vítání občánků, 
prohlédla pamětní knihu a připravila blahopřání pro ledno-
vé jubilanty.

RO schvaluje přidělení bytu 2+1 v č.p. 500 paní D. Feter, 
bytem Strašice 599, v případě jednorázového uhrazení 
pohledávky. RO schvaluje výměnu bytů v č.p. 501/17 
a č.p. 561/4 mezi Pavlou Markó a Michalem Markó. 

19. Zápis z jednání Komise pro partnerské obce

RO konstatuje, že podporuje pouze místní spolky, případně 
akce konané v blízkém okolí určené mimo jiné i pro občany 
Strašice.

RO bere na vědomí žádost č.j. 6/19. 

RO projednala zápis z jednání Komise pro partnerské obce 
ze dne 7. 1. 2019. Předsedkyně komise seznámila nově 
jmenované členy s činností komise a sdělila jim, které akce 
se pravidelně uskutečňují. V rámci jednání komise byly 
navrženy nové formy spolupráce, které budou dále tlumo-
čeny partnerské obci Hohenfels.

18. Zápis z jednání Komise pro občanské
  záležitosti

RO schvaluje termíny jednání ZO Strašice v roce 2019.

RO projednala návrh, aby jednání Zastupitelstva obce 
Strašice byla v těchto termínech: 28. února, 25. dubna, 
27. června, 19. září a 12. prosince. Rada obce se bude 
scházet dle potřeby, zpravidla jednou za 14 dní.

RO schvaluje Zápis z jednání Komise pro občanské 
záležitosti ze dne 7. 1. 2019.

20. Zápis z jednání Bytové komise

16. Žádost o příspěvek - Aragonit

RO neschvaluje žádost č.j. 17/19. 

RO projednala žádost z.s. Aragonit ohledně finančního 
příspěvku na hudební festival zdravotně postižených, který 
proběhne v září 2019, jedná se již o 19 ročník, v Karlových 
Varech, Chebu a Františkových Lázních.

21. Objednávka zakázek
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RO schvaluje objednávku prací a zařízení dle návrhu 
starosty obce (geodetické zaměření místní komunika-

dušený projekt opravy komunikace pro dotaci, zakoupení 
neseného sypače pro zimní posyp místních komunikací na 
traktor, objednání odborných firem na zpracování dotací, 
realizace 4 ks veřejného osvětlení na náměstí s oblouko-
vými výložníky.

ce pro dotaci, zjednodušený projekt opravy komuni-
kace pro dotaci, zakoupení neseného sypače pro zimní 
posyp místních komunikací na traktor, objednání 
odborných firem na zpracování dotací, realizace 4 ks 
veřejného osvětlení na náměstí s obloukovými výlož-
níky).
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Vánoční schody

Soutěž byla velmi vyrovnaná, ale přece jen nakonec 
zvítězilo družstvo nejzkušenějších sportovních 
harcovníků z devátého ročníku ve složení: Kačka 
Urxová, Kačka Valečková, Honza Dezort a Matouš 
Andrlík. Na druhém místě výrazně ohrožovali první pozici 
deváťáků: Eliška Krchovová, Pavlína Převrtátilová, Aleš 
Šťastný a Lukáš Vevrca a takzvaně “na bednu“ se ještě 
s bronzovým umístěním vešli: Justýna Rosívalová, Aneta 
Lopatová, Pavel Harčarik a František Lang. Nutno 
podotknout, že i naši mladší sportovci bojovali statečně, 

Po uzávěrce minulého čísla proběhly na škole do 
vánočních prázdnin ještě dvě významné sportovní akce, se 
kterými bychom Vás rádi seznámili: 

Do vánočně vyzdobených schodů vybíhali naši schodoběž-
ci vydatně povzbuzováni svými spolužáky a kontrolováni 
traťovými komisaři, kteří dbali na to, aby schodoběžci 
nevynechali ani jediný schůdek při své cestě nahoru a dolů. 
Největší aplaus měli učitelé, kteří se také v několika 
úsecích do závodu zapojili a přispěli tak k bezvadné 
atmosféře, která na školní chodbě panovala. Klání se 
naštěstí obešlo bez zranění i bez výrazného vyčerpání. Je 
vidět, že mají naše děti z každodenních přesunů do 
odborných tříd schody naprosto “zmáknuté“. 

Vánoční sport má na naší škole tradici, a tak jsme již pátým 
rokem uspořádali netradiční pohybové klání strašických 
sportovců v běhu do našich školních schodů, které spojují 
tři podlaží na druhém stupni. 

Každým rokem vybíráme některý z českých horských vr-
cholů. Letos jsme se rozhodli zdolat královnu Moravsko-
slezských Beskyd – Lysou horu, jejíž vrchol se tyčí na 
východě naší republiky. Lysá hora měří 1323 m.n.m., což 
pro naše sportovce znamenalo vyběhnout v čtyřčlenných 
družstvech ve čtyřech cyklech devětkrát na nejvyšší 
poschodí školní chodby a zpátky dolů předat štafetu svému 
družstvu. Družstva se skládala ze dvou chlapců a dvou 
dívek. V šesti družstvech se nám tedy představilo 24 dobro-
volných nadšenců pohybu připraveno zdolávat tento 
nelehký úkol. 

V letošním předvánočním čase jsme se rozhodli zpestřit 
dětem poslední týden před Štědrým dnem sportovním 
dnem na zimním stadionu v Hořovicích. Byl to takový malý 
sportovní dárek pro všechny dobrovolníky, kteří se na tuto 
akci přihlásili.  

Po nasoukání do bruslí, které nezkušeným trvalo trochu 
déle a zkušeným bruslařům naopak dovolilo vystartovat 

Zimní bruslení

Ve čtvrtek 20. prosince se rozjelo do Hořovic 76 žáků z pá-
tého až devátého ročníku. Husté ranní sněžení nám sice 
zpomalilo cestu, ale zase navodilo tu pravou zimní 
předvánoční atmosféru. Na hořovickém zimáku nás příjem-
ně přivítali a nabídli nám všechny možnosti s bruslením 
spojené včetně půjčení bruslí, kterého využily děti, které 
s bruslením teprve začínaly.

Užili jsme si příjemnou hodinu pohybu, která zpestřila náš 
celoškolní týdenní projekt Vánoce, který na této škole 
probíhal. Ukázali jsme tak dětem, že i pohyb, sport, týmové 
sdílení a radost do vánočního času patří a těšíme se na 
příští předvánoční čas, kdy nás čeká nějaký další český 
“velekopec“. 

čestně a se vší zapáleností, takže jejich čas na medailová 
umístění se určitě blíží. 

Zajímavosti ze Základní školy Karla Vokáče Strašice 
za měsíc leden
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Pro kluky, vybavené hokejkami, byl samozřejmě připraven 
úsek pro hokejové zápasy, zkušení bruslaři mohli kličkovat i 
závodit mezi připravenými metami a začátečníci dokonale 
využili pomoci šikovných pomůcek i ochotných spolužáků – 
bruslařů k tomu, aby se jejich první krůčky na ledě staly 
příjemnými a motivovaly je k dalším bruslařským doved-
nostem. 

Téměř čtyři hodiny na ledě utekly jako nic. Kdo potřeboval 
odpočinek, zahřátí anebo doplnění energie, využil 
příjemného prostředí místního bufetu. Každý si ale užil toto 
sportovní dopoledne, což jsme s kolegy poznávali nejen na 
ledě, ale i při zpáteční cestě do Strašice z červených, trochu 
unavených, ale pohodou prozářených tváří našich dětí.  

S využitím hudební techniky, kterou nám ochotní správci 
poskytli, jsme si mohli z reproduktorů pouštět námi 
přinesenou hudbu, a tak jsme si mohli vyzkoušet netradiční 
ledovou zumbu. Ve dvou 35 minutových blocích si děvčata, 
která znají choreografie z tělesné výchovy a kroužku 
zumby, vyzkoušela zcela novou zkušenost – zatancovat si 
v rytmu zumby na bruslích. Chytlavé rytmy přitáhly nejen 
zkušené dívky, ale i některé tanečně nadané chlapce. 
A dokonce ani hokejisté na svém ledovém území i kolegové 
tělocvikáři neodolali a v latinsko-americkém rytmu se při 
hokejových pohybech zavrtěli do melodie této hudby. 

během několika málo minut, se nám nabídla celá ledová 
plocha k rozbruslení a rozcvičení. Pak už jsme si led 
rozdělili na několik zábavných úseků, do kterých mohli naši 
bruslaři podle svých zájmů a preferencí vbruslit a vybruslit. 

Dne 9. ledna se třída 3.A vydala do strašické knihovny. Zde 
je přivítala velmi ochotna paní knihovnice Eva Kloudová, 
která si pro děti připravila povídání o tom, jak to v knihovně 
chodí. 

Mgr. Pavla Hrazdilová

Návštěva obecní knihovny

Žáci se dozvěděli, jak jsou knihy v knihovně označovány, 
evidovány a uspořádány a jakým způsobem si mohou zřídit 
průkazku čtenáře. Paní knihovnice nejen o všem velmi 
poutavě vyprávěla, ale své povídání doplnila o názorné 

1. místo Tereza Nodžáková
2. místo Anna Halamová
3. místo Jakub Novotný  (všichni 6.B)

Ve středu dne 9. ledna proběhlo školní kolo Zeměpisné 
olympiády. Olympiáda byla rozdělena na tři části: práce 
s atlasem, test geografických znalostí a praktická část. 

1. místo Jakub Dušek
2. místo Matyáš Monhart
3. místo Matěj Musil

ukázky, jak se vyrábí průkazka čtenáře a jak se pracuje s 
programem Clavius, pomocí kterého se knihy v knihovně 
evidují, půjčují a vracejí. Poté byl čas na mnohé dotazy, 
které žáky zajímaly. Nakonec se děti mohly samy projít po 
knihovně a prohlédnout si knihy. Při tom se mohly uvelebit 
na pohodlných pohovkách nebo usednout ke stolu s židle-
mi.

Zeměpisná olympiáda

Mgr. Jiří Monhart

Kategorie C – 8. a 9. třída: 

Mgr. Stanislava Kuťáková

Na žáky čekaly náročné úkoly z fyzické geografie i regio-
nálního zeměpisu. Soutěžili vybraní žáci ve třech katego-
riích a ti nejúspěšnější budou reprezentovat naši školu 
v okresním kole v Rokycanech.

Kategorie A – 6. třída: 

Kategorie B – 7. třída: 

1. místo Aleš Lejček (8.A)
2. místo Jakub Nodžák
3. místo Kateřina Valečková  (oba z 9.A)

Děkujeme všem žákům za účast!

Dětem se v knihovně velmi líbilo a na závěr dostaly od paní 
knihovnice malou odměnu. Následující týden se do 
knihovny vypravila třída 6.A s třídní učitelkou Mgr. J. Bej-
chovou a do budoucna jsou plánovány návštěvy i pro další 
ročníky školy.
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Ráno na Špičáku bylo ve znamení slunečních paprsků. 
Pondělní první den našeho lyžařského kurzu byli žáci 
rozděleni do tří skupin podle výkonnosti. Jednička a dvojka 
s panem učitelem Monhartem a paní učitelkou Hrazdilovou 
vyjela čtyřsedačkou až na vrchol Špičáku, trojka s panem 
ředitelem začala od základu na malé sjezdovce za hotelem 
Sirotkem. Počasí bylo naprosto výstavní, slunce se opíralo 
do sněhové nadílky a panoramata nám brala dech. První 
den na lyžích děti zvládly naprosto v pohodě, sílu jim dalo 
vynikající jídlo a večer byl zpestřen poutavou přednášku o 
lyžařském vybavení. 

Strašická škola se svými zdařilými výtvarnými pracemi 
prezentovala také v Rokycanech, kde jsou v prostorách 
Vzdělávacího a překladatelského centra na Malém 
náměstí vystaveny výtvarné práce žáků třídy 6.A. Zveme 
širokou veřejnost k návštěvě!

Z deníku vedoucí kurzu:

Výtvarná výstava pro veřejnost
Na konci měsíce ledna byla v prostorách strašické lékárny 
instalována nová výstava výtvarných prací žáků prvního i 
druhého stupně naší školy, tentokrát na téma „Zima“. 
Výstava bude přístupná v otevírací době lékárny do konce 
měsíce února. 

V týdnu od 20. do 25. ledna se 35 žáků 7. – 9. ročníku 
zúčastnilo lyžařského výcvikového kurzu na Šumavě. 
Tento kurz je každoročně pořádán zejména pro sedmý 
ročník, který jej má jako součást školních osnov. Žáci – 
začátečníci se v něm mají naučit základy sjezdového 
lyžování i jízdy na běžkách, pokročilejší lyžaři si zde 
vylepšují své dovednosti. Letos byli žáci ubytováni v hotelu 
Stella na Špičáku, jejich lyžařské umění rozvíjeli učitelé 
tělocviku Mgr. Pavla Hrazdilová, Mgr. Jiří Monhart a pan 
ředitel Mgr. Martin Straka.

Druhý den lyžařského výcviku proběhl v pohodovém 
duchu. Mrazivé ráno se protáhlo do poledne a i když na 
vrcholu Špičáku panovala sluneční atmosféra, v nižších 

Mgr. Jitka Brejchová

Lyžařský výcvikový kurz 

Ve středu dne 16. ledna proběhlo v rokycanském gymnáziu 
okresní kolo dějepisné olympiády na téma „Za poznáním, 
za obchodem i za prací aneb Cesty jako tepny civilizace.“

Okresní kolo Dějepisné olympiády

Naši školu reprezentovali tři žáci 9.A, kteří si v početné 
konkurenci soutěžících z celého okresu počínali velmi 
zdatně. Veronika Titlová obsadila 7. místo, Kateřina 
Valečková 11. místo a Jakub Nodžák 16. místo. 
Děkujeme žákům za pěknou reprezentaci školy a zájem o 
historii.

Mgr. Jitka Brejchová

V pátek nastal den odjezdu. Dopoledne si ještě děti 
zalyžovaly a absolvovaly tradiční slalom. Na prvních třech 
místech se umístili žáci: 1. Matouš Andrlík, 2. Vladimír 
Dvořák a 3. Dominik Černý. Dívky obsadily následující 
pořadí: 1. Kristýna Šoltysová, 2. Pavlína Převrátilová a 
3. Kateřina Valečková.

Do konce ledna proběhlo na škole ještě několik akcí, o 
nichž Vás blíže poinformujeme v příštím čísle. Kromě 
okresního kola v českém jazyce a matematice šlo zejména 
o „Projekt EDISON“, kdy na naši školu ve dnech 28. – 31. 
ledna zavítalo se zajímavým programem několik studentů z 
cizích zemí v rámci multikulturní výchovy. 

Čtvrteční den nám přinesl několik sněhových vloček a 
mírné oteplení. Všechna družstva procvičovala získané 
dovednosti na sjezdovkách, děti si vyzkoušely prvky fun 
carvingu, poznávaly nové sjezdové tratě a užívaly si 
parádní sněhovou nadílku. Večer jsme si prohlédli 
nafocené fotografie a natočená videa, která nás pobavila. 
Den jsme zakončili soutěží Ruda má talent, kde všechna 
družstva prezentovala svá zábavná vystoupení.

Akce do konce prvního pololetí

vrstvách bylo velmi chladno. Lyžaři ale mrazivému počasí 
vzdorovali pohybem. Všechna družstva procvičovala a 
zdokonalovala získané dovednosti, jednička pod taktovkou 
paní učitelky Hrazdilové, dvojka pod vedením pana ředitele 
Straky a trojka v režii pana učitele Monharta. Odpoledne už 
sluníčko vysvitlo nad celou Železnou Rudou a po opět 
vynikajícím obědě jsme si jeho přívětivých paprsků užívali 
až do čtyř odpoledne. 

Středa byla dnem ve znamení běžek. Celodenní výlet 
celého kurzu do okolí Železné Rudy se povedl. Zvládli jsme 
i mrazivé počasí a užili si parádně upravené běžecké trasy 
v nádherné šumavské, sněhem zasypané přírodě. 
Všechny děti zaslouží pochvalu, protože zvládly 15. 
kilometrovou trať bez úrazu a bez fňukání. V Železné Rudě 
jsme paķ s chutí navštívili vyhřátou cukrárnu a vlakem se 
vrátili na hotel. Večer zakončily naše Kačky krátkým 
gymnastickým číslem a usínání bylo po příjemné únavě 
velmi brzké. 

Mgr. Pavla Hrazdilová

Ve čtvrtek dne 31. ledna žáci obdrželi pololetní vysvědčení, 
v pátek následovaly jednodenní pololetní prázdniny a na ně 
navázaly do 10. února týdenní jarní prázdniny.
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Dnes budeme pokračovat slíbenou návštěvou Litoměřic. 
Aktivity naší ZO pokračovaly i v měsíci září 2012. Tentokrát 
jsme se vypravili na celostátní výstavu do výstaviště v 
Litoměřicích na 36. ročník „Zahradu Čech“. Předpokládali 
jsme, že u příležitosti 55. výročí založení ČZS bude výstava 
zajímavější, pestřejší s novými nápady apod. Některé 
pavilony zaujaly svojí výzdobou a uspořádáním, ale nic 
nového, zlomového zde nebylo k vidění. Z této výstavy se 
stává obyčejná tržnice a ceny zde nejsou zrovna příznivé. I 
přesto si naši členové nakoupili to, co potřebovali. Byla to 
rovněž dobrá zkušenost v orientaci a posouzení dnešního 
trhu.  Ze zahrádkaření, co se zde objeví, pomalu a jistě 
ustupuje stánkařům, co chtějí vydělat, protože se sem 
sjede pomalu celá republika. Dne 17. listopadu 2012 naše 
ZO uspřádala pro své členy, hlavně ženy v malé sále 
Společenského domu – knihovně v I. patře, přátelské 

ČZS – M. Hofman

odpoledne se zaměřením „Florist ika, květinové 
aranžování, dnes s vánoční tématikou. Účast byl značná, 
dostavilo se 42 žen, na které čekalo i malé překvapení. 
Součástí tohoto odpoledne byla i připravena výstava 
aranžmá za spolupráce zástupce „KVĚTINY“ z Hořovic a 
výtvorů s vánoční tématikou našich členek. Každá z 
přítomných žen obdržela základní model pro svícen a něco 
na přizdobení. Další materiál – chvojí a podobné, bylo volně 
k dispozici. Bylo jen na nich, co si dokáží sami vytvořit. 
Úkolu se pochopitelně velice dobře zhostily a vlastní dílo si 
odnesly domů. Jak ukazují fotografie pořízené z tohoto 
odpoledne, proběhlo v družné a přátelské atmosféře, která 
se velice líbila. Příště si povíme o nutné a náročné opravě 
střechy moštárny. 

Únor 2019 - ROČNÍK XXVI

 Z dějin zahrádkářů ve Strašicích
(65 část)

Už jsem v důchodu nějaký ten pátek, a tak pochopitelně 
sleduji, jak s námi důchodci stát (ale i obec) „pracují“. No je 
to lepší než před 30 léty, ale… !

Vzpomínám si, jak jsme o tom kdysi v ČNR diskutovali 
a přesvědčovali tehdy ministra práce a sociálních věcí 
Horálka, že je nutné oddělit od státního rozpočtu důcho-
dový systém a udělat ho spravedlivý. Pravda je, že na to 
měl tehdy necelé dva roky a nestihl to. No hlavní problém 
ale je, že to není dodnes! Vidíme a čteme, že se sociální 
politika stává každé volby předvolebním tématem slibů 
a mazání medu kolem seniorské huby. Před volbami se 
slíbí zvýšení sociálních dávek, minimální mzdy, důchodů, 
bezplatné cestování, obědy zadarmo. Když jsou politici 

Nějak mi spočítali výši důchodu, ale protože ještě nějak 
jako důchodce přivydělám, tak si musím na důchod také 
„přivydělat“. Pošlou mi sice důchod ve vypočtené výši, ale 
musím si na něj docela dost připlácet. To, co každý měsíc 
pošlu do důchodového pojištění (17 % mého důchodu), mi 
od vypočtené výše odečtou, místo aby mi z toho část 
připočítali. Tedy připočtou, ale až za dva další roky, ale ten 
přípočet je asi 0,4 %! Těch cca 15 %, se někam (!?) ztrácí. 
Zdá se mi to neskutečné!!! Chápu sice, že důchodové 
pojištění se nástroj solidární, ale jako důchodci se mi zdá té 
solidarity docela dost přes čáru. Pravda, letos mi důchod 
zvýší, ale za tu dobu, co už v důchodu jsem a něco jsem 
ještě dělal, tam mám na docela dost let naspořeno. A kolik si 

zvoleni, vede se diskuse o tom, zda to lze či nelze a zpra-
vidla to skončí tím, že to lze napůl, nebo vůbec. Jak může 
někdo udělat koalici a až když mají židle pevně pod 
zadkem, začnou diskutovat o tom, jestli a zda vůbec udělat 
to, o čem před volbami mluvili na náměstích a v televizi? 
Tohle se přeci musí dohodnout v koaliční smlouvě před 
sestavením vlády a pak realizovat, ne obráceně. S údivem 
sleduji, jak ti, kteří celkem nedávno s velkou slávou zrušili 
druhý pilíř důchodového systému, dnes navrhují povinné 
spoření pro všechny ve třetím pilíři! Jenže mi to fakt dost 
připomíná totalitní systém řízení státu. Za totality se také 
s lidmi nediskutovalo, jen se nařizovalo. Výsledkem byly 
důchody, které dostala za celoživotní práci třeba moje 
maminka ve výši 720 korun, babička dokonce jen 300 ko-
run. Pravda, můj důchod už je vyšší, nicméně moje 
zkušenost je podivná. 

Sociální politika státu (a obcí)
Ing. František Nerad - důchodce
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Proto si myslím, že důchodová reforma už měla dávno 
vzniknout. Měla by být spravedlivá a více adresná. Měly by 
být nějaké osobní důchodové účty a každý, kdo pracuje, by 
si měl na důchod po celý svůj aktivní život jaksi „střádat“ 
a vědět, kolik na tom účtu má. Jsem pro „nějakou 
solidaritu“, ale co je moc, to je příliš. Chápu, že jsou lidé, 
kteří si na důchod nemohou vydělávat a těm stát musí 
důchody platit a souhlasím, že i z té mé solidární částky. 
Důchodové pojištění by mělo být v podstatě něco jako je 
zdravotní pojištění.

toho ještě užiju, to nelze dnes pochopitelně odhadnout. 
Ještě jsem to chápal, když žil třeba otec, ale dnes už ….

Aby byli vytypováni ve společnosti lidé, kterým je nutné 
peníze na důchod jaksi dát, protože nemohli z objektivních 
důvodů pracovat, tak na to by měly být nástroje. Jsou, 
existují, ale nefungují dostatečně. A tady se dostávám 
k „práci“ výše zmíněných obcí. Obce by měly mít a většinou 
i mají sociální komise, které mají mít zavedeny nástroje 
komunitního plánování a ty lidi, kteří nemohli na své 
důchodové účty nic posílat, by měli zjišťovat, evidovat, 
doporučovat atd. Kde jinde by měli znát své občany, než 
v obcích a městech. Pravda je, že se o tohle moc obcí 
nestará. Sociální komise sice existují, ale jak se mají starat 
o sociální stránku života svých občanů, jim moc jasné není. 
Takže když se v obci objeví bezdomovci, vydají obecně 
závaznou vyhlášku o tom, že se nesmí sedat na chodníky, 
že se nesmí před obchody konzumovat alkohol a jiné 
sankční vyhlášky. Ale pomáhat lidem, než se bezdomovci 
stanou, se moc nechce. 

Pracoval jsem kdysi pro parlamentní výbor pro bydlení na 
zákonech o sociálním bydlení podle rakouského vzoru. 
Nikdo to nechtěl. Dnes stát tlačí na obce „sociální“ byty. 
Mnohé obce si pak „sociální bydlení“ také představují velmi 
různě a podivně a vzniká z toho chaos. No a aby se na ten 
chaos vydělaly peníze, obírají se i někteří důchodci o dů-
chody. Je to divná doba.

Navštívil jsem kdysi sociální byty ve Vídni 
(foto F. Nerad)

www.domov-pod-brdy.cz
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Věděli jste, že zkratka K+M+B+2019 neznamená ani 
počáteční písmena jmen “Tří králů” (Kašpar, Melichar 
a Baltazar) ani “Klíče, Mobil, Brýle,” jak si zažertovala jedna 
paní ve Strašicích. Je to zkratka latinského Christus 
mansionem benedicat: Kristus požehnej tomuto domu. 
A není pouze symbolické, že se toto žehnání domů provádí 
na počátku roku. 

Minulý rok bylo ve Strašicích vybráno 2.090 Kč. Z důvodu 
nemoci vedoucí skupinky nešlo doručit kasičku všem, kdo 
by jinak na dobrou věc přispěli. Proto je tento článek nejen 
poděkováním, ale i výzvou pro ochotné lidi, kteří mají chuť 
zapojit se do sbírky v příštím roce 2020 a přinést nejen 
kasičku, ale i požehnání k co nejvíce rodinám ve Strašicích. 

Letos po šesté jste mohli potkat ve Strašicích skupinku 
králů a královen, kteří od pátku 4. do pondělí 7. ledna 
přinášeli požehnání do Vašich domovů. Do zapečetěné 
kasičky s logem Charity bylo letos vybráno 6.250 Kč. Je to 
zatím nejvíce za posledních šest let sbírky v naší obci. 
Srdečně vám všem za vaši štědrost děkujeme!!! 

Výtěžek ve výši 65 % se vrácí zpět oblastní Charitě do 
Rokycan, pro kterou koledujeme, a bude použit na sociální 
služby.

S úctou Vaši Tři králové

Tříkrálová sbírka 2019 ve Strašicích

www.plzenskyskart.cz

Provozovna Strašice, areál kasáren

Po-Pá 8:00-12:00 13:00-16:00. Tel: 602 414 523, 602 157 925. 

Vykupujeme: veškerý železný šrot, železo litinu, měď, hliník, mosaz, zinek, 
olovo, nerez, kabely, elektronický odpad. Likvidace autovraků zdarma.
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„Z POHÁDKY DO POHÁDKY”
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Pionýr, z.s. - Pionýrská skupina TROJLÍSTEK Strašnice
a Místní knihovna Strašice

pořádá

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ BÁL
„Z POHÁDKY DO POHÁDKY”

koná se 9. 2. 2019
začátek v 15 h

ve společenském domě ve strašnicích

VSTUPNÉ DOBROVOLNÉ !!!
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